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P R O T O K Ó Ł N R LIV/ 2022 
z  Sesji Rady Gminy Kadzidło 

która odbyła się w dniu 25 sierpnia 2022 roku o godz. 1430 
w Gminnej Bibliotece Publicznej w Kadzidle 

 
Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy – radna Barbara Bączek. 
Na stan rady (15 radnych), obecnych było 15 radnych.  
 
Porządek obrad sesji: 
 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy. 
4. Wprowadzenie zmian do porządku obrad. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kadzidło na lata 2022-2032; 

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kadzidło na rok 2022; 
c) w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadzenia 

postępowania wyjaśniającego dotyczącego zasadności złożonej petycji; 
d) w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXVIII/341/2021 Rady Gminy Kadzidło         

z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kadzidle zmienionej uchwałą Nr XLVI/374/2022 Rady Gminy 
Kadzidło z dnia 27 stycznia 2022 roku oraz uchwałą Nr LII/420/2022 Rady 
Gminy Kadzidło z dnia 28 czerwca 2022 roku.  

6. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad sesji. 

Pkt 1. 
 

 Przewodnicząca dokonała otwarcia obrad LIV Sesji Rady Gminy w Kadzidle. 
Powitała Wójta Gminy Kadzidło Pana Dariusza Łukaszewskiego, skarbnik Panią Bożenę 
Grzyb, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy.  
Przewodnicząca stwierdziła stan kworum, co pozwala na prawomocne obrady                                  
i podejmowanie uchwał w sprawach. 
Listę obecności radnych stanowi załączniki nr 1, natomiast listę obecności sołtysów stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 Przewodnicząca poinformował, że sesja odbywa się w dniu dzisiejszym gościnnie                 
w Gminnej Bibliotece Publicznej w Kadzidle , dlatego głosowanie zostanie przeprowadzone 
imiennie.  

Pkt 2. 
 

Następnie przewodnicząca zwróciła się do rady o zgłaszanie kandydatów                      
na sekretarza dzisiejszych obrad. 
Na sekretarza obrad przewodnicząca zgłosiła radną Justynę Martę Duszak, która wyraziła 
zgodę. 
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Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie, kto jest za tym, żeby na sekretarza 
dzisiejszych obrad wybrać radną Justynę Martę Duszak ? 
 
Wynik głosowania: 

lp. nazwisko i imię                      za / przeciw  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
 

 
Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”.         
Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku głosowania rada jednogłośnie wybrała                      
na sekretarza dzisiejszych obrad – radną Justynę Martę Duszak. 
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Pkt. 3. 
 

Przewodnicząca przystąpiła do kolejnego punktu porządku obrad sesji tj. przyjęcie 
protokołu z   LIII  Sesji Rady Gminy.  
Uwag do protokołu nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z  LIII  Sesji Rady 
Gminy Kadzidło. 
 
Wynik głosowania: 

lp. nazwisko i imię                      za / przeciw  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
 

 
Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z LIII Sesji Rady Gminy został przyjęty przez radę 
jednogłośnie.  
 

Pkt 4. 
 
Porządek obrad sesji radni otrzymali.  
Przewodnicząca zwróciła się do rady o zgłaszanie uwag do porządku obrad. 
Przewodnicząca wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu 5 e) czyli 
uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Mazowieckiego. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie, kto jest za wprowadzeniem do porządku 
obrad sesji punktu 5e) czyli uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Mazowieckiego? 
Wynik głosowania: 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 
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lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

15. Szurnicka                 Ewa za  
 

 
Wynik głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
Wobec powyższego przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad sesji został przez radę 
przyjęty jednogłośnie i Rada Gminy będzie obradowała na LIV Sesji według niżej 
przedstawionego porządku obrad: 
 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy. 
4. Wprowadzenie zmian do porządku obrad. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kadzidło na lata 2022-2032; 

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kadzidło na rok 2022; 
c) w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego dotyczącego 
zasadności złożonej petycji; 

d) w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXVIII/341/2021 Rady Gminy 
Kadzidło z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie uchwalenia statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kadzidle zmienionej uchwałą                        
Nr XLVI/374/2022 Rady Gminy Kadzidło z dnia 27 stycznia 2022 roku 
oraz uchwałą Nr LII/420/2022 Rady Gminy Kadzidło z dnia                          
28 czerwca 2022 roku; 

e) w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody 
Mazowieckiego. 

6. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad sesji. 

 
Pkt 5. 

 
Przewodnicząca przystąpiła do punktu 5, tj.  podjęcie uchwał: 
 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kadzidło na lata 2022-2032; 
 

Projekt uchwały radni otrzymali. 
 Przewodnicząca wyjaśniła, że powyższa uchwała została szczegółowo wyjaśniona           

i pozytywnie zaopiniowana  na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy. Zapytała czy 
są pytania do powyższej uchwały?  
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Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia powyższej uchwały. 
 
Wynik głosowania: 
 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
 

 
Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwała Nr LIV/431/2022 – zmieniającej uchwałę                       
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kadzidło na lata                
2022-2032, została przez radę podjęta jednogłośnie w brzmieniu stanowiącym załącznik 3  
do niniejszego protokołu. 



 7

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kadzidło na rok 2022; 
 

Projekt uchwały radni otrzymali. 
 Przewodnicząca wyjaśniła, że powyższa uchwała została szczegółowo wyjaśniona           
i pozytywnie zaopiniowana  na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy. Zapytała się 
czy są jakieś pytania odnośnie powyższej uchwały? 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Kadzidło na rok 2022; 
 
Wynik głosowania: 
 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
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Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwała Nr LIV/432/2022 – w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Gminy Kadzidło na rok 2022, została przez radę podjęta jednogłośnie                  
w brzmieniu stanowiącym załącznik 4  do niniejszego protokołu. 
 

c) w  sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadzenia 
postępowania wyjaśniającego dotyczącego zasadności złożonej petycji; 

 
Projekt uchwały radni otrzymali.  

Przewodnicząca zapytała czy są jakieś pytania do powyższej uchwały? 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków               
i Petycji przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego dotyczącego zasadności złożonej 
petycji. 
Wynik głosowania: 
 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 
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lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
 

 
Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwała Nr LIV/433/2022 – w sprawie zlecenia Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego dotyczącego 
zasadności złożonej petycji, została przez radę podjęta jednogłośnie w brzmieniu 
stanowiącym załącznik 5 do niniejszego protokołu. 
 

d) w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXVIII/341/2021 Rady Gminy Kadzidło         
z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kadzidle zmienionej uchwałą Nr XLVI/374/2022 
Rady Gminy Kadzidło z dnia 27 stycznia 2022 roku oraz uchwałą                     
Nr LII/420/2022 Rady Gminy Kadzidło z dnia 28 czerwca 2022 roku; 

 
Projekt uchwały radni otrzymali. 
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś pytania odnośnie powyższej uchwały? 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia powyższej uchwały. 
 
Wynik głosowania: 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 
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lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
 

 
Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwała Nr LIV/434/2022 – w sprawie: zmiany uchwały 
Nr XXXVIII/341/2021 Rady Gminy Kadzidło z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie 
uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kadzidle zmienionej uchwałą            
Nr XLVI/374/2022 Rady Gminy Kadzidło z dnia 27 stycznia 2022 roku oraz uchwałą      
Nr LII/420/2022 Rady Gminy Kadzidło z dnia 28 czerwca 2022 roku została przez radę 
podjęta jednogłośnie  w brzmieniu stanowiącym   załącznik 6  do niniejszego protokołu. 
 

e) w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody 
Mazowieckiego. 

 
Projekt uchwały radni otrzymali. Głos zabrał wójt, który wyjaśnił, że uchwała dotyczy 

wniesienia skargi na rozstrzygniecie nadzorcze, a nie na wojewodę, należy to odróżnić.  
Głos zabrała Pani Paulina Prusaczyk pracownik Urzędu Gminy, która wyjaśniła,                    

że do urzędu wpłynęło rozstrzygniecie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały Rady 
Gminy Kadzidło w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kadzidło. Zgodnie z przepisami Wójt Gminy 
Kadzidło, aby mógł złożyć skargę na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Mazowieckiego 
musi mieć upoważnienie Rady Gminy Kadzidło, stąd powyższa uchwała. 

Radny Paweł Majewski zapytał co zaskarżył wojewoda? Pani Paulina Prusaczyk 
wyjaśniła, że jednym z głównych zarzutów wojewody był sposób liczenia bilansów terenów, 
tzn. na obecną ilość mieszkańców jest za dużo terenów mieszkaniowych. Na podstawie naszej 
prognozy tych terenów ciągle brakuje, a w opinii wojewody jest ich zbyt dużo. Według gminy 
średnia powierzchnia działki budowlanej w gminie powinna wynosić  2500 m2, a wojewoda 
uważa, że bilans powinien wynosić 1000 m2. Do urzędu wpłynęły kolejne 163 wnioski                    
z prośbą o przekształcenie dodatkowych terenów, oprócz tych które obecnie są przeznaczone 
pod zabudowę mieszkaniową bądź usługową w obecnie obowiązującym miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego. 
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Wójt dodał, że oczekiwania mieszkańców są inne niż wojewody. Na postawie 
przeprowadzonej symulacji dotyczącej liczby ludności, gmina chciałaby wyznaczyć jak 
najwięcej terenów budowlanych i umożliwić mieszkańcom możliwość budowania się mimo, 
że nie wiadomo co wydarzy się za rok czy pięć lat.   

Przewodnicząca zapytała czy są jakieś pytania odnośnie powyższej uchwały? 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca oraz wójt przywitali starostę Pana Stanisława Kubła, który przybył       
na obrady sesji Rady Gminy Kadzidło.  
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia powyższej uchwały. 
Wynik głosowania: 

lp. nazwisko i imię                za / przeciw / wstrzymuje się  

1. Aptacy                     Stanisław 
 

za 

2. Bączek                     Barbara 
 

za 

3. Bieńkowski              Tadeusz   
 

za 

4. Cymek                     Zdzisław 
 

za 

5. Duszak                Justyna Marta 
 

za 

6. Florek                      Roman 
 

za 

7. Gadomski           Paweł Zbigniew 
 

za 

8. Kaczyński                 Jan 
  

za 

9. Kaczyński                Michał 
 

za 

10. Kulasik                    Jan Mirosław 
 

za 

11. Majewski                 Paweł 
 

za 

12. Pajka                       Marian 
 

za 

13. Pawłowska               Katarzyna 
 

za 

14. Prusaczyk               Jerzy 
 

za 

15. Szurnicka                 Ewa za 
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Wyniki głosowania: 15 głosów – „za”, 0 głosów – „przeciw” i 0 głosów – „wstrzymujących 
się”. 
Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwała Nr LIV/435/2022 – w sprawie wniesienia skargi 
na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Mazowieckiego została przez radę podjęta 
jednogłośnie  w brzmieniu stanowiącym   załącznik 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 6. 
 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym radni otrzymali              
w materiałach na sesję. Wójt poinformował radnych, że w okresie międzysesyjnym                  
od 28 lipca 2022 roku zostało podjętych 9 zarządzeń z czego 6 dotyczyło upoważnień dla 
pracowników z Ośrodka Pomocy Społecznej, natomiast pozostałe dotyczyły budżetu gminy. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca stwierdziła, że sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie 
międzysesyjnym  zostało przez radę przyjęte w brzmieniu stanowiącym załącznik nr 8               
do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7 
 

Przewodnicząca poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja Budżetu i Rozwoju 
Gminy odbyła jedno posiedzenie w dniu 28 lipca 2022 roku. Przewodnicząca odczytała treść 
tej informacji. 
Uwag nie zgłoszono. 
Informacja ta stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. 
 

Sprawy różne. 
 

1. Głos zabrał wójt, który przekazał ważną informację, a mianowicie, że została 
podpisana umowa w dniu 17 sierpnia 2022 roku z firmą „FUNAM” na budowę  Stacji 
Uzdatniania Wody wraz z ujęciami wody oraz budową sieci wodociągowej w części 
północnej Gminy Kadzidło w Jazgarce. To jedna z najważniejszych inwestycji 
gminnych, ponieważ zagwarantuje bezpieczeństwo hydrologiczne Gminie Kadzidło 
na wiele kolejnych lat. Wójt podziękował pracownikom Urzędu Gminy za aktywność 
w pozyskiwaniu środków, sołtysowi i radnemu z Jazgarki oraz mieszkańcom                             
i Wspólnocie Wiejskiej wsi Jazgarka za ich życzliwość. Wspólnota Wsi Jazgarka 
przekazała nieodpłatnie gminie Kadzidło grunty pod budowę ujęcia wody. Gmina 
Kadzidło pozyskała na to zadanie 5 000 000,00 zł z Programu Rządowego Polski Ład. 
Odbyły się wówczas rozmowy radnego Stanisława Aptacego oraz wójta z Ministrem 
Kowalczykiem. Kolejne dofinansowanie w kwocie 4 509 096,00 zł gmina otrzymała          
z Samorządu Województwa Mazowieckiego. Łączna wartość inwestycji wyniesie 
ponad 11 mln złotych, przy czym gmina dopełni montaż finansowy kwotą                               
2 191 000,00 zł. Wójt podkreślił, że bez środków pozyskanych nigdy nie udałoby się 
zrealizować tak wielkiego przedsięwzięcia. Termin realizacji wykonania zadania                      
to 30 maj 2025 rok. 

Gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie blisko 10 mln złotych z programu 
Polski Ład na budowę dróg na terenie Gminy Kadzidło, który obejmuje następujące 
odcinki dróg: Grale – Sul,  Brzozówka od zlewni w prawo, w Kadzidle ulice - 
Ekologiczna i Słodka, Wach – Zaparowa, Dylewo kol. Suć, Kuczyńskie, ulica 
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Solidarności w Kadzidle, Klimki, Brzozówka ulica Sieruty. Po przeprowadzeniu 
przetargu, który obejmował cztery segmenty zostały wyłonione dwie firmy, które 
zaoferowały bardzo dobrą cenę. Trzy segmenty wygrała firma OSTRADA, a jeden 
firma dylewska. Gmina Kadzidło w celu pozyskania tak ogromnych środków                         
na to zadanie zrobiła wszystko co tylko mogła, nie było to proste, odbyło się wiele 
spotkań i trudnych rozmów. We wrześniu 2022 roku zostaną podpisane umowy.  
Wójt podkreślił, że w naszej gminie jeszcze nigdy nie było realizowanych tak wiele 
inwestycji, które sięgają kwoty blisko 40 mln złotych. Być może jest to jeden                           
z wyższych wskaźników w Polsce.  
 W dniu 26 sierpnia 2022 roku zostanie podpisana pierwsza umowa na budowę 
Regionalnego Parku Rekreacyjnego z przedstawicielami Samorządu Województwa 
Mazowieckiego Panią Elżbietą Lanc oraz Panią Janiną Orzełowską na kwotę prawie                     
4 mln złotych. Projekt zostanie wykonany pod koniec listopada 2022 roku. Gmina                 
na to zadanie będzie pozyskiwać kolejne środki. Wójt podkreślił, że pertraktacje                    
z Marszałkiem Adamem Struzikiem i zarządem Województwa Mazowieckiego                       
w sprawie otrzymania tego dofinansowania trwały prawie półtora roku.  
 Kolejna ważna informacja dotyczyła drogi w Wachu kol. Tabory. Otrzymane 
środki, które były rozłożone na lata 2022, 2023,2024 zostały skumulowane na 2023 
rok, co daje możliwość zbudowania tej drogi.  Gmina złożyła wniosek do Wojewody 
Mazowieckiego z prośbą o dofinansowanie tej inwestycji. 
 Dobiega koniec budowy Centrum Kultury Kurpiowskiej w Kadzidle.                          
Ze względu na ciężką sytuacje gospodarczą oraz wzrostem cen budowlanych była                   
to trudna budowa. Nowoczesny obiekt będzie służył wszystkim mieszkańcom gminy 
Kadzidło. 
 Trwa budowa żłobka i przedszkola. Dzięki uprzejmości wojewody Pana 
Konstantego Radziwiłła udało się gminie utrzymać rytm finansowy. Na dzień 
dzisiejszy obiekt jest budowany bez wkładu gminnych środków. Powstaną trzy 
odrębne instytucje, czyli Żłobek Samorządowy, Przedszkole Samorządowe i Szkoła 
Podstawowa w Kadzidle. 

Kolejna sprawa dotyczy budowy biogazowni w Strzałkach. Na dzień dzisiejszy 
całe postępowanie zostało umorzone. Na pytanie jednego z mieszkańców „Czy gmina 
musi przyjąć wniosek?” wójt odpowiedział, że gmina musi przyjąć i rozpatrzyć każdy 
wniosek, bez znaczenia czego on dotyczy. Wniosek dotyczący budowy biogazowni                
w Strzałkach został umorzony, ponieważ był z błędem formalnym. Nie wiadomo,                 
czy w tej sprawie wpłyną kolejne wnioski.  

Ponieważ klimat w  tym roku w okresie letnim jest gorący, panuje susza, to jest 
prośba strażaków, aby wezwania były tylko do najcięższych sytuacji.  Jest zrozumiałe, 
że każda sytuacja jest dla jednych poważna, a dla drugich nie, ale mimo to jest prośba, 
aby móc umieć określić zagrożenie, ponieważ jest bardzo wiele zgłoszeń do pożarów            
i do wypadków drogowych. 
 Kolejna sprawa dotyczy składania wniosków na węgiel. Po wskazaniu                       
w deklaracji  do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków głównego źródła ciepła  
– węgla, każdy ma prawo do otrzymania 3000 złotych. W urzędzie gminy zajmuje się 
tym Ośrodek Pomocy Społecznej w Kadzidle. Termin składania wniosków został 
wyznaczony do 30 listopada 2022 roku. We wrześniu będzie procedowana przez sejm 
pomoc finansowa dla innych źródeł ogrzewania budynków.  
 Powoli dobiegają końca inwestycje wodociągowe w Dylewie, Brzozówce                    
i  Chudku. Kończone są drobniejsze inwestycje związane z MIAS-ami. Po zniesieniu 
limitu czteroletniej karencji, gmina będzie składać kolejne wnioski. Trwają prace na 
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stadionie w Kadzidle. Wójt na koniec jeszcze raz podkreślił, że  inwestycje gminne 
sięgają kwoty blisko 40 mln złotych.  
Następnie wójt zwrócił się do starosty o zabranie głosu.  
 

2. Starosta Ostrołęcki Pan Stanisław Kubeł przywitał Wójta Gminy Kadzidło, 
Przewodniczącą Rady Gminy, radnych i sołtysów, a następnie przedstawił 
najważniejsze inwestycje wykonywane przez powiat na terenie gminy Kadzidło.  
Starosta w kilku zdaniach odniósł się do inwestycji, o której powiedział wójt 
związanej z budową stacji uzdatniania wody, podkreślając, że nasze tereny mają dobre 
zasoby wód pod ziemią. Wracają dyskusje na temat problematyki wodnej. Wody 
Polskie nie są w stanie zajmować się sieciami szczegółowymi, podstawowymi                          
i głównymi rzekami w Polsce. Dyskusja idzie w stronę, żeby podzielić                                     
i skategoryzować sieci wodne i przekazać część na samorządy gminne, powiatowe                     
i wojewódzkie, a na szczeblu rządowym pozostawić główne rzeki. Podział                              
i kategoryzacja prawdopodobnie lepiej by wpłynęła na tę problematykę.  
Kolejna kwestia dotyczy, czy będą środki unijne uruchamiane na ten cel, a także                 
czy będą środki rządowe na budowę zbiorników retencyjnych. W Gminie Kadzidło                 
na rzece Rozoga i Szkwa są możliwości zbudowania zbiorników retencyjnych. Warto 
to ująć w planie zagospodarowania przestrzennego. W przyszłości być może będą 
tworzone programy dotyczące retencji wodnej.   

Następnie starosta pogratulował wójtowi oraz samorządowi gminnemu, 
radnym i sołtysom wykonywanych inwestycji gminnych. Nie ma rozwoju bez 
inwestycji, które nie są łatwe do wykonania, gdyż zawsze pojawiają się jakieś 
trudności.  W powiecie na inwestycje zostało przeznaczonych ponad 50% środków.  
Starosta podziękował samorządowi gminnemu za wsparcie finansowe na budowę 
odcinka drogi Chudek – Gleba – Kierzek, która jest największą inwestycją drogową          
na terenie gminy Kadzidło. Budowa 10 km drogi do Czarni po przeprowadzonych 
przetargach okazała się dwukrotnie droższa, dlatego cała dokumentacja została 
przeprojektowana. Cena się zmniejszyła, ale niestety kosztem rezygnacji z części 
ścieżek i oświetlenia. Kolejny przetarg zostanie ogłoszony na budowę 7 km drogi                   
na Tatary o łącznych nakładach 16 mln złotych. Po otwarciu ofert gmina zostanie 
poinformowana o szczegółach. Starosta podziękował radnemu z Tatar i mieszkańcom 
za ich zgodność, ponieważ nie było żadnych odwołań. Kolejna inwestycja                            
do realizacji dotyczy drogi Kadzidło - Gleba. Trwają wykupy terenów od Lasów 
Państwowych oraz od mieszkańców. Jeśli chodzi o drogę Golanka – Grale – Dawia,                
to powiat jest na etapie wniosku o decyzję z RID-u, środki zostały zabezpieczone. 
Pozwolenie na budowę powinno zostać wydane na początku przyszłego roku. Kolejne 
zadanie dotyczy propozycji wykonania przejścia dla pieszych, na który gmina składała 
wniosek. Prace powinny zostać wykonane w tym roku. Wójt dodał, że chodzi                          
o przejście przy kościele. Zostały ogłoszone dwa postępowania przetargowe na drogi 
w  Klimkach, Jazgarce i Golance. Są to inwestycje jednoroczne na które przydałoby 
się wsparcie finansowe z gminy z uwagi na to, że wykonanie tego zadania na pewno 
będzie droższe od zaplanowanych środków na ten cel  przez powiat.  

Wójt zapytał starostę, czy w przypadku wysokich cen przedstawionych                      
w ofertach będzie możliwość zamienienia tego przetargu na zadanie dwuletnie? 
Starosta odpowiedział, że ze względu na procedurę Lasów Państwowych nie ma takiej 
możliwości. Po otwarciu ofert będzie można mówić o szczegółach tej inwestycji.  

Następnie starosta poinformował, że został złożony wniosek na budowę drogi 
w Brzozówce w celu wykonania projektu, tak aby w przypadku naboru mieć 
przygotowaną dokumentację do złożenia wniosku o dofinansowanie.  
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Wójt zwrócił się do starosty z prośbą o możliwość dofinansowania Parku 
Regionalnego. Starosta wyjaśnił, że powiat jest pozytywnie nastawiony na wykonanie 
tego zadania, trzeba będzie tylko zawrzeć umowę na możliwość korzystania z tego 
obiektu.  

Jeśli chodzi o propozycję przeniesienia Poradni Psychologiczno – 
Pedagogicznej, to gdyby posterunek policji został przeniesiony, to poradnia mogłaby 
zająć pomieszczenia z których korzysta Policja.  Wójt przekazał informacje                         
jak wygląda sprawa przeprowadzenia remontu budynku dla Policji w Kadzidle.  

Następnie starosta przekazał informacje o złożeniu wniosku na sztuczną trawę 
na stadion w Kadzidle. Wójt podziękował staroście za wiadomość o stadionie, 
ponieważ jest to oczekiwana przez gminę inwestycja.  

Starosta  powiedział, że uczestniczy w zespołach rządowo-samorządowych                   
od ponad 20 lat, jest w Zespole Finansowym przy Ministerstwie Finansów oraz  przy 
MSWiA przy ulicy Batorego w Warszawie w Zespole ds. Infrastruktury Polityki 
Regionalnej Samorządu Terytorialnego i Środowiska oraz w radzie ekspertów  
Ministra Adamczyka i dzięki temu stara się wspierać projekty samorządowe, gminne                 
i powiatowe. Został ustalony termin Zespołu Finansowego na którym będą omawiane 
kwestie związane z rekompensatą  samorządom nadmiernych wydatków poniesionych 
w skutek inflacji oraz związanych z ubytkiem dochodów związanych                                      
z wprowadzeniem nowego Polskiego Ładu. Udział gminy w podatku dochodowym                  
to jest jedno z głównych źródeł dochodowych. Zostały wprowadzone zmiany tzw. ulgi 
podatkowej z 17% na 12% , czyli mamy 5% ubytku dochodu i z tego powodu 
podniesiono stopy wolne od podatku, dlatego należy zwiększyć udział samorządów                 
w tym podatku i na ten temat będą przeprowadzone dyskusje. Być może w tym roku 
zostały by jeszcze zasilone budżety gmin i powiatów w jakieś środki. 

 
3. Radny Marian Pajka zapytał starostę co z drogami Dylewo – Chudek i Dylewo – 

Obierwia? Starosta wyjaśnił, że omówił drogi, które mają szansę na realizację                             
w najbliższym czasie. Były prowadzone rozmowy z radą i zostało ustalone w jakiej 
kolejności będą wykonywane drogi na terenie gminy Kadzidło. W pierwszej 
kolejności została wykonana droga Chudek – Gleba – Kierzek, w drugiej kolejności 
będzie wykonana droga Kadzidło - Tatary – Lelis, w trzeciej kolejności  będzie 
wykonywana droga Kadzidło – Jeglijowiec – Gleba, w czwartej kolejności będzie 
wykonana droga Kadzidło – Golanka – Grale – Czarnia – Złota Góra. Tempo 
przygotowywania dokumentacji jest odpowiednie. Po przeprowadzeniu przetargu na 
Tatary, będzie można ustalić, która droga będzie kolejna. Przy prowadzeniu inwestycji 
musi być zachowany pewien porządek, należy podejmować rozsądne decyzje zgodnie 
z możliwością pozyskania środków finansowych i wykonania tych inwestycji. Starosta 
zapytał  radnego czy droga Dylewo – Chudek oraz Dylewo - Obierwia w opinii 
mieszkańców wymaga przebudowy czy remontu, ponieważ w przypadku przebudowy 
potrzebne jest pozwolenie, a to wiąże się z przeprowadzeniem całej procedury. 
Starosta podkreślił, że jest otwarty na przeprowadzenie kolejnych rozmów 
dotyczących kolejności wykonywanych inwestycji drogowych.  

Radny Jan Kaczyński zgłosił potrzebę ułożenia chodnika w Dylewie                          
od kościoła w kierunku na Chudek.  
Starosta dodał, że jeśli jest planowana przebudowa drogi Kadzidło – Jeglijowiec – 
Gleba - Chudek, to należy przebudować drogę Dylewo – Jeglijowiec również                             
o porządnych parametrach.  

Radny Marian Pajka zapytał czy do przebudowy drogi Kadzidło – Gleba 
można podciągnąć odcinek od drogi krajowej do krzyżówek  w Jeglijowcu? Starosta 
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wyjaśnił, że zgodnie z procedurą  został wprowadzony jeden numer drogi na jeden 
wniosek, należy również posiadać z RID-u decyzję zatwierdzającą projekt budowlany 
plus do tego wykupy gruntów.  

 
4. Głos zabrał wójt, który odniósł się do wykonanej drogi Chudek – Gleba – Kierzek,                  

a także do dróg w Dylewie. Na najbliższych komisjach zostaną przedyskutowane 
sprawy drogowe. 
Radna Katarzyna Pawłowska dodała, że jeśli chodzi o drogę Czarnia – Dawia to droga 
ta również jest bardzo wąska i bardzo kręta.   

 
5. Radny Marian Pajka zapytał starostę czy jest możliwość zrobienia ścieżki rowerowej 

na odcinku drogi o długości 800 metrów w Dylewie w stronę Chudka? Starosta 
wyjaśnił, że ścieżki rowerowej nie można wykonać bez przebudowy dróg.  

 
 

6. Radna Katarzyna Pawłowska zwróciła się z prośbą o ułożenie kostki przy strażnicy                  
i świetlicy w Czarni. Starosta odpowiedział, że nie widzi problemu, tylko prosi                       
o projekt – rysunek, aby można było wycenić to zadanie.   
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  
 

Pkt 9 . 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji przewodnicząca dokonała zamknięcia 
obrad o godz. 1550. Obrady trwały 1 godzinę i 20 minut. 

 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
 
 
Protokołowała:           Sekretarz obrad:  Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Marta  Ciak               Justyna Marta Duszak  Barbara Bączek 


